



**REDES CRISTIANAS REPORT FOR THE MEETING OF
THE EUROPEAN NETWORK CHURCH ON THE MOVE ON
10-12 MAY 2024 IN STRASBOURG.** (Français et español) en
bas

Since the online meeting in 2023, the most important activities of [Redes Cristianas](#) are as follows:

Preparation of the VIIth General Meeting (Madrid, 17-19 May 2024): these meetings are held every three years and involve all the groups that form Redes Cristianas and are open to other people who want to attend. The process is participatory to the maximum: to choose the theme, to work in groups before the meeting, ... The theme chosen for this occasion is: "Inequalities: challenges and proposals". There will be an initial presentation on a liberating spirituality and then five round tables: climate change, social and economic inequalities, migration, eco-feminism and inequalities in the Church. The meeting and coexistence between the different groups is encouraged.

Contribution of Redes Cristianas to the Synod of Synodality: in 2023 a document was drawn up, "For another possible and necessary Church in Spain", which was sent to the Synod Office, to some dioceses and to the Episcopal Conference. As the synthesis of the first phase of the Synod did not reflect our proposals and reflections, we have sent it again for the second phase in October 2024.

On Monday, April 8, with the theme "Inmatriculaciones y patrimonio cultural: una cuestión de Estado" (Inmatriculations and cultural patrimony: a question for the Spanish State), we held a conference in the Spanish Parliament, sponsored by the Plurinational Parliamentary Group SUMAR and organised by the Coordinadora Estatal Recuperando (statewide coordination group RECUPERANDO (Recovering 100,000 historical buildings to public ownership after their alegal transfer to the Catholic Church), of which we are part. In addition to the members of Parliament, the conference was very well attended by specialists and activists from all over Spain.

Support from Redes Cristianas and collection of signatures for the Popular Legislative Initiative (ILP) in favour of the regularisation of migrants who have lived in Spain for at least three years. Organised by other groups, it is good news that the members of the Spanish Parliament has accepted by a large majority that it will be processed in the coming months.

We continue to participate in different platforms: For Tax Justice, Recuperando (on immatriculations, mentioned above), Truth Commission, CONVIDA Alliance, Spirit Unbounded.

We also maintain contact with associations of victims of pederasty by churchmen and together with other groups we monitor and have published some communiqués on the situation in Spain to urge the bishops and leaders of religious congregations to act effectively and fearlessly to put an end to this scourge as soon as possible.

In recent years, several groups from different parts of Spain have joined Redes Cristianas. This is positive and gives continuity to this network of Catholic grassroots groups that was created in 2006.

Translated with DeepL.com (free version)



RAPPORT DE REDES CRISTIANAS POUR LA RENCONTRE DU RÉSEAU EUROPÉEN "ÉGLISES ET LIBERTÉS" DU 10 AU 12 MAI 2024 À STRASBOURG.

Depuis la réunion en ligne de 2023, les activités les plus importantes de [Redes Cristianas](#) sont les suivantes :

Préparation de la VIIIe Assemblée générale (Madrid, 17-19 mai 2024): ces réunions ont lieu tous les trois ans et impliquent tous les groupes qui forment Redes Cristianas et sont ouvertes à d'autres personnes qui souhaitent y participer. Le processus est participatif au maximum : choix du thème, travail en groupe avant la réunion, ... Le thème choisi pour cette occasion est : "Inégalités : défis et propositions". Il y aura une première présentation sur une spiritualité libératrice puis cinq tables rondes : changement climatique, inégalités sociales et économiques, migrations, éco-féminisme et inégalités dans l'Eglise. La rencontre et la coexistence entre les différents groupes sont encouragées.

Contribution de Redes Cristianas au Synode de Synodalité : en 2023, un document a été élaboré, "Pour une autre Église possible et nécessaire en Espagne", qui a été envoyé au Bureau du Synode, à quelques diocèses et à la Conférence épiscopale. La synthèse de la première phase du Synode ne reflétant pas nos propositions et réflexions, nous l'avons renvoyée pour la seconde phase en octobre 2024.

Le lundi 8 avril, sur le thème "Inmatriculaciones y patrimonio cultural : una cuestión de Estado" (Inmatriculations et patrimoine culturel : une question pour l'État espagnol), nous avons tenu une conférence au Parlement espagnol, parrainée par le groupe parlementaire plurinational SUMAR et organisée par la Coordinadora Estatal Recuperando, dont nous faisons partie, (groupe de coordination à l'échelle de l'État, RECUPERANDO (Récupération de 100 000 bâtiments historiques en propriété publique après leur transfert alégal à l'Église catholique). Outre les membres du Parlement, des spécialistes et des militants de toute l'Espagne ont assisté à la conférence.

Soutien de Redes Cristianas et collecte de signatures pour l'initiative législative populaire (ILP) en faveur de la régularisation des migrants qui vivent en Espagne depuis au moins trois ans. Organisée par d'autres groupes, c'est une bonne nouvelle que les membres du Parlement espagnol aient accepté à une large majorité qu'elle soit traitée dans les mois à venir.

Nous continuons à participer à différentes plateformes : For Tax Justice, Recuperando (sur les immatriculations, mentionnées ci-dessus), Truth Commission, CONVIDA Alliance, Spirit Unbounded.

Nous sommes également en contact avec des associations de victimes de pédérastie commise par des ecclésiastiques et, avec d'autres groupes, nous suivons et publions des communiqués sur la situation en Espagne afin d'exhorter les évêques et les dirigeants des congrégations religieuses à agir efficacement et sans crainte pour mettre un terme à ce fléau le plus rapidement possible.

Ces dernières années, plusieurs groupes de différentes régions d'Espagne ont adhéré à Redes Cristianas. Cela est positif et donne une continuité à ce réseau de groupes catholiques de base qui a été créé en 2006.



INFORME DE REDES CRISTIANAS PARA EL ENCUENTRO DE LA RED EUROPEA "IGLESIA POR LA LIBERTAD" DEL 10-12 DE MAYO DE 2024 EN ESTRASBURGO.

Desde el encuentro por internet del año 2023, las actividades de Redes Cristianas (www.redescristianas.net) más importantes son:

Preparación del VIII Encuentro (Madrid, 17-19 de mayo de 2024): se celebran cada tres años y participan todos los grupos que forman Redes Cristianas y están abiertos a otras personas que quieran asistir. El proceso es participativo al máximo: para elegir el tema, para trabajar en grupo antes del encuentro, ...El tema elegido para esta ocasión es: "Las desigualdades, desafíos y propuestas". Habrá una ponencia inicial sobre una espiritualidad liberadora y después cinco mesas redondas: el cambio climático, las desigualdades sociales y económicas, la emigración, el ecofeminismo y las desigualdades en la Iglesia. Se fomenta el encuentro y la convivencia entre los distintos grupos.

Aportación de Redes Cristianas al Sínodo de la Sinodalidad: en 2023 se elaboró un documento, "Por otra Iglesia posible y necesaria en España", que se envió a la Oficina del Sínodo, a algunas diócesis y a la Conferencia Episcopal. Como en la síntesis de la primera fase del Sínodo no hemos visto reflejadas nuestras propuestas y reflexiones, hemos vuelto a enviarlo para la segunda fase de octubre de 2024.

El lunes, 8 de abril, con el tema "Inmatriculaciones y patrimonio cultural: una cuestión de Estado", hemos tenido una jornada en el Parlamento Español, patrocinada por el Grupo Parlamentario Plurinacional SUMAR y convocada y organizada por la Coordinadora Estatal Recuperando, de la que somos parte. Además de las diputadas y diputados la jornada estuvo muy concurrida por especialistas y militantes patrimonialistas de todo el Estado.

Apoyo de Redes Cristianas y recogida de firmas para la Iniciativa Legislativa Popular (ILP) en favor de la regularización de los emigrantes que

llevan en España tres años al menos. Organizada por otros grupos, es una buena noticia que el Congreso de los Diputados haya aceptado por una amplia mayoría que se tramite en los próximos meses.

Seguimos participando en distintas plataformas: Por la Justicia Fiscal, Recuperando (sobre las inmatriculaciones, antes mencionada), Comisión de la Verdad, Alianza CONVIDA, Spirit Unbounded.

Mantenemos también el contacto con asociaciones de víctimas de la pederastia eclesial y junto a otros colectivos hacemos un seguimiento y hemos publicado algún comunicado sobre la situación en España para urgir a los obispos y responsables de congregaciones religiosas a que actúen de manera eficaz y sin miedo para poner fin a esta lacra cuanto antes.

En los últimos años se han incorporado a Redes Cristianas varios colectivos de distintas partes de España. Es algo positivo y que da continuidad a esta red de grupos de base católicos que se creó en 2006.